

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : DR. AZMAN BIN ISMAIL
[KUALA KEDAH]

TARIKH : 5 NOVEMBER 2014

SOALAN : Dr. Azman bin Ismail [Kuala Kedah]
minta **MENTERI LUAR NEGERI**
menyatakan usaha-usaha diplomatik yang
telah dilakukan oleh Kerajaan Malaysia
dalam memastikan Kerajaan Myanmar
mengambil tanggungjawab yang
sewajarnya dalam menangani masalah
kezaliman atas kaum Rohingya di
Myanmar.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Sebagai mana Dewan yang Mulia ini sedia maklum, Malaysia mengamalkan dasar luar negara yang amat jelas dan konsisten iaitu tidak mencampuri urusan politik dalaman sesebuah Negara. Malah, Malaysia menghormati integriti Wilayah dan Kedaulatan Myanmar. Namun begitu, isu Rohingya juga menjadi perhatian bukan sahaja kepada Malaysia tetapi juga kepada negara-negara ASEAN yang lain dan juga *Organization of the Islamic Conference* (OIC).

2. Terbaru, pada 25 September 2014, Malaysia telah mengeluarkan kenyataan di persidangan *4th Meeting of the OIC Ministerial-Level Contact Group on Rohingya Muslims in Myanmar*, New York, menyatakan bahawa Malaysia telah bersetuju untuk meningkatkan kerjasama dalam mempromosikan imej OIC yang positif bagi menjayakan program *outreach* yang dianjurkan oleh organisasi tersebut di seluruh bandar-bandar utama Myanmar melalui media tempatan dan Kerajaan Myanmar. Malaysia juga telah menyokong draf resolusi yang dicadangkan oleh Negara Arab Saudi mengesa supaya negara-negara Islam serta masyarakat antarabangsa memberikan bantuan sewajarnya kepada Kerajaan Myanmar dalam memenuhi tanggungjawabnya berkenaan isu hak asasi manusia.

Tuan Yang Dipertua,

3. Dari segi usaha pula, Malaysia merupakan salah satu negara yang dibenarkan membantu penduduk Rakhine beragama Islam dan Buddha yang telah terjejas akibat pergolakan yang berlaku. Melalui Badan-badan bukan kerajaan (NGO) iaitu MERCY Malaysia, 1Malaysia Youth Club dan Malaysian Relief Agencies (MRA), Malaysia telah menyalurkan bantuan kemanusiaan dan perubatan kepada kaum Rohingya di Myanmar. Dalam hal yang sama, Malaysia telah berkerjasama dengan *United Nations High Commissioner for Refugees* (UNHCR) dan Organisasi Antarabangsa yang lain bagi membantu masalah pelarian Rohingya untuk menghantar pulang kaum Rohingya ke Wilayah Rakhine tersebut.

4. Dengan ini, Isu Rohingya di Myanmar perlu ditangani dan diselesaikan dengan cara yang adil dan berkekalan oleh Kerajaan Myanmar. Malaysia tetap akan menyokong segala penyelesaian yang akan diambil oleh Kerajaan Myanmar sendiri tanpa campurtangan dan tekanan negara-negara luar. Ini adalah selaras dengan prinsip kita yang juga tidak mahu mana-mana negara asing mencampuri urusan dalaman negara kita.

Sekian, terima kasih.